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Omladinska delegatkinja Srbije u Ujedinjenim nacijama, Tamara

Stojković je u Njujorku od 5. februara 2023. godine gde je

prisustvovala 61. redovnom zasedanju Komisije Ujedinjenih nacija

za društveni razvoj, i predstavljala omladinu Srbije kao zvanični

deo državne delegacije Srbije pri UN. 

Zvanični sponzor programa Omladinski delegati Srbije u UN za

2022/23, Reciklažni centar Božić i sinovi iz Omoljice, prepoznao

je značaj ovog programa i podržao sprovođenje istog

finansirajući ovaj put, što je uključivalo avionske karte, smeštaj,

dnevnice za hranu i transport u Njujorku, za delegatkinju

Tamaru Stojković. 

Opšta tema CSocD61 (61st Session of

the Commission for Social

Development) bila je stvaranje pune i

produktivne zaposlenosti i

dostojanstvenog rada za sve kao način

za prevazilaženje nejednakosti kako bi

se ubrzao oporavak od pandemije

COVID-19 i puna implementacija

Agende za održivi razvoj 2030. 

Rad delegatkinje Tamare tokom

Komisije fokusirao se na položaj

mladih na tržištu rada o koji je bio na

tački dnevnog reda tokom prve

nedelje zasedanja, koje je trajalo od 6.

do 15. februara 2023. godine.

IZVEŠTAJ SA KOMISIJI UN ZA DRUŠTVENI RAZVOJ
UJEDINJENIH NACIJA U NJUJORKU

 
 



Tamara je  imala brifing i pripremu sa UN

DESA i drugim omladinskim delegatima, u

Stalnoj misiji Kazahstana pri UN.

Komsija je počela ceremonijom otvaranja u

10h u konferencijskoj sali 4 u sedištu UN,

gde se inače Komisija odvijala. 

Sledeći govornici su pozvani da se obrate na

uvodnoj sednici: Predsednik Generalne

skupštine, predsednik ECOSOC-a i

generalni sekretar UN, Zamenik generalnog

sekretara, UNDESA, predstavnik civilnog

društva i predstavnik mladih. Uvodna sesija

trajala je do 13h, a u 15h započeo je panel na

visokom nivou na prethodno navedenu

prioritetnu temu. 

Neke od tema o kojima se govorilo tokom

panela:uticaj pandemije COVID-19 na rast

nejednakosti na tržištu rada; politike

potrebne za kreiranje inkluzivnijeg,

pravednijeg i prilagodljivijeg tržišta rada;

zahtevi za integrisane, nijansirane i

diferencirane strategije; potreba za

univerzalnim nacionalnim sistemima

socijalne zaštite koji se baziraju na

informisanosti i rodnoj odgovornosti;

značaj otvaranja novih, pristojnih radnih

mesta u zelenoj ekonomiji, platformskoj

ekonomiji, ekonomiji brige i socijalnoj i

solidarnoj ekonomiji. 

Tamara je prisustvovala konsultacijama

omladinskih delegata sa predsednikom

UNGA, gosp. Csabom Kőrösijem, na

kojima se pričalo o najvećim izazovima

sa kojima se suočavamo: rodna

ravnopravnost, eko destrukcija,

nezaposlenost, oporavak od posledica

pandemije po obrazovanje i mnogi

drugi. Rešenja do kojih su došli nakon

ekstenzivnog dijaloga su: investiranje u

tehnologiju podataka, osnaživanje UN

Kancelarije za mlade i uključivanje

nauke u svrhe izgradnje poverenja. 

KONSULTACIJE SA PREDSEDNIKOM 
GENERALNE SKUPŠTINE

6. II 2023. 



7. II 2023. 

Tokom drugog dana zasedanja Komisije za društveni razvoj odvijao se Ministarski

forum na prioritetnu temu, gde su ministri ali i drugi visoki zvaničnici zemalja

članica govorili o: razmeni nacionalnih i regionalnih dobrih praksi za stvaranje

pune i produktivne zaposlenosti i dostojanstvenog rada za sve; uspešnim

politikama i strategijama za stvaranje inkluzivnijih, pravednijih i prilagodljivijih

tržišta rada; efikasnim politikama koje nastoje da kreiraju radna mesta u novim,

održivim i rastućim sektorima; i inovativnim strategijama za smanjenje

nejednakosti.

U drugom radnom delu počela je Generalna debata gde su po već utvrđenoj listi

govornika gde su delegati nastupili u ime svojih država.

Omladinska delegatkinja Srbije u UN Tamara prisustvovala je sastanku Saveta

bezbednosti UN na kome se govorilo o situaciji na Bliskom istoku; kao plenarnoj

sednici u sali Starateljskog saveta UN na kojoj su eminentni naučnici i akademici

predstavili održiva rešenja na teme ekonomije vode; klime, konflikta i kooperacije;

i spremnosti na pandemiju.



Trećeg dana zasedanja Komisije nije bilo generalne debate, već se tokom prve

polovine održala panel diskusija na visokom nivou o Četvrtom pregledu i oceni

Madridskog plana akcije o starenju. Ova diskusija imala je za cilj da obeleži 20 godina

postojanja Madridskog plana, uključi stručnost i iskustva prikupljena iz regionalne

perspektive, uključi perspektive više zainteresovanih strana u interaktivnu diskusiju. 

Panel diskusijom ,,Adresiranje društvenih uticaja višestrukih kriza kako bi se ubrzao

oporavak od dugotrajnih efekata pandemije kroz punu implementaciju Agende 2030",

počeo je drugi radni blok. Tokom diskusije, zemlje članice imale su prilku da podele

iskustva o tome kako zemlje upravljaju višestrukim krizama, uključujući klimatske

vanredne situacije, konflikte, krizu troškova života i dugotrajne uticaje pandemije

COVID-19; kao i nacionalna iskustva o zaštiti najugroženijih od uticaja višestrukih kriza.

I pored izazova sa kojima se današnji svet uočava, važno je priestiti se ciljeva koje smo

2015. godine zajedno odredili sa željom da nam budućnost bude održiva i zelena. Sa

tim u vezi, države članice podelile akcije koje su preuzimale kako bi ubrzale postizanje

Agende 2030 u kriznim vremenima, ali i stakle važnost kooperacije zainteresovanih

strana za delovanje na nacionalnom i međunarodnom nivou kako bi se ubrzao

napredak.
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Četvrti dan počeo je interaktivnim dijalogom

sa visokim zvaničnicima UN, sa ciljem da

pruže pomoć državama članicama

povezivajući rad Komisije sa regionalnim i

nacionalnim akcijama radi poboljšane

koordinacije i jačanja koherentnosti politike.

Panelisti su istakli trenutne trendove, dobre

prakse, inovativne pristupe i naučene lekcije,

ali i identifikovali zajedničke izazove i veze

između regionalnih strategija i globalnih

normativnih okvira u rešavanju istih.

 

 

 

Kasnije je držan još jedan forum sa različitim zainteresovanim stranama koji je bio

fokusiran  na rešenja i načine na koje zainteresovane strane mogu da rade zajedno sa

vladama na osmišljavanju i primeni politika koje pomažu zemljama da stvore puno,

produktivno i pristojno zaposlenje. Ovo uključuje finansiranje napora za otvaranje novih

radnih mesta i donošenje mera i politika koje su smanjile nejednakosti, uključujući

rodne razlike u zapošljavanju.

 

Između dva radna bloka, Tamara je sa stalnim

predstavnikom Srbije u UN, Nj.E. ambasadorom

Nemanjom Stevanovićem, prisustvovala

događaju na visokom nivou u sali Ekonomskog

i socialnog saveta UN na temu ,,Globalni napori

u borbi protiv antisemitizma”, na kom je

prisustvovao i drugi gospodin Amerike,

Douglas Emhoff.

9. II 2023. 



Pre početka prvog radnog bloka, omladinski

delegati prisutni na Komisji organizovali su

događaj pod nazivom „Osiguravanje

kvalitetnog obrazovanja i pune zaposlenosti u

širem kontekstu održivog razvoja“ i pozvali

stručnjake iz ove oblasti, kao i ostale mlade da

učestvuju u debati. Događaj je održan u zgradi

Populacionog fonda Ujedinjenih nacija. Svi

zaslužuju dostojanstveno zaposlenje, bez

obzira na pol, godine i iskustvo, i bilo je

dragoceno razmeniti mišljenja sa omladinom i

stručnjacima kako to i postići. 

 

Tokom petog dana rada komisije se nastavila generalna debata i lista govornika. 

Tamara je istupila u ime Srbije, na tačku dnevnog reda World Programme of Action for Youth.

 

Održan je još jedan omladinski događaj - ,,Ukidanje

neplaćenog stažiranja”, u organizaciji omladinskih

delegata iz Bugarske, sa ciljem da podigne svest o

štetnim efektima neplaćenih praksi, kako na

omladinu tako i na čitavu radnu snagu. Razgovor

se vodio između diplomata, omladinskih delegata i

predstavnika međunarodniih organizacija koji se

bave ovim izazovom, u kancelarijama Delegacije

EU u UN. Uvodne reči dala je Lachezara Stoeva,

predsednica ECOSOC-a i stalna predstavnica

Bugarske u UN.

10. II 2023. 



Tamara je istakla je glavne izazove današnjice u kontekstu

dostojanstvenog rada i ekonomskog blagostanja mladih - COVID-19

pandemija otkrila je i produbila već postojeće nedostatke u

zapošljavanju, obrazovanju, mentalnom zdravlju i stanovanju mladih. 

Uprkos naporima koje su UN učinile usvajanjem Strategije UN Youth

2030 i Svetskog programa akcije za mlade, ostaje još mnogo toga da se

uradi da bi se u potpunosti iskoristili potencijali mladih. Takođe

napominje napore Srbije da se suoči sa novim izazovima kroz svoju

ažuriranu Strategiju za mlade Ministarstva omladine i različite

inicijative, ali naglašava potrebu za daljim delovanjem na rešavanju

korena ovih problema.

Plaćene prakse, institucionalno priznanje volontiranja, ohrabrenje za

mlade preduzetnike i veća jednakost mogućnosti u uslovima sve većeg

nepotizma su samo neke od  izloženih preporuka. 

 
Poseta i istupanje delegatkinje

Tamare na 61. redovnom zasedanju

Komisije UN za društveni razvoj

predstavlja dalji napredak projekta

Omladinski delegati Srbije u UN, za

šta veliku zahvalnost dugujemo

Reciklažnom centru Božić i sinovi,

koji je prepoznao značaj ovog

projekta i podržao profesionalni i

personalni ravoj mladih iz svoje

zajednice. 

WORLD PROGRAMME OF ACTION FOR YOUTH 



UDRUŽENJE ZA UJEDINJENE NACIJE SRBIJE

Udruženje za Ujedinjene nacije Srbije zahvaljuje kompaniji 

BOŽIĆ I SINOVI iz Omoljice,  na podršci projektu 

Omladinski delegati Srbije u Ujedinjenim nacijama.

 

 

 

Zelene i održive kompanije

poput BiS reciklažnog centra

ne samo da pozitivno utiču na

životnu sredinu, već i inspirišu

druge da učine isto

postavljajući više standarde u

oblasti poslovanja, reciklaže i

zaštite životne sredine; na čemu

se insistiraju i Ujedinjene nacije

u okviru Agende za održivi

razvoj.  
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